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اما قهرمان هم می شویم!
هلدینگ ایرانیان تحت هدایت مهروز ساعی 
به صدر جدول رقابت هــاي تکواندو تکیه زده 
است. به گزارش ورزش سه، رقابت هاي لیگ 
برتر تکواندو در مرحله نخست با صدرنشنس 
مقتدرانــه تیم هلدینگ ایرانیان که توســط 
مهروز ساعی هدایت می شود؛ به پایان رسیده 
و حالا این مربی جــوان از تلاش براي تداوم 
صدرنشینی و در نهایت قهرمانی، با ما صحبت 
می کند. ساعی در گفت وگویی کوتاه با خبرنگار 
ما در خصوص شرایط فعلی لیگ تکواندو زنان 
گفت.  ساعی در ابتدا با اشاره به شرایط فعلی 
تیمش گفت: در حال حاضر با 185 امتیاز، پنج 
طلا، دو نقره و یک برنز در صدر جدول هستیم.
این دومین سال اســت که مسابقات به شکل 
گرندپري برگزار می شود و در واقع دیگر شاهد 
رقابت تیمی نیستیم که مقابل هم قرار بگیرند 
و خب الان شرایط خیلی بهتر است. در شکل 
گرندپري در واقع نفرات می توانند به شــکل 
انفرادي در لیگ حاضر شــوند و همین باعث 
می شــود که برترین هاي ایران را شناسایی 
کنید. همچنین ایــن روش از برگزاري لیگ 
باعث می شود که بازیکنان شانس خودنمایی 
و حضور در تیم ملی را داشــته باشند؛ سال 
گذشــته هم ما 2،3 نفر را به همین شکل به 

اردوي تیم ملی فرا خواندیم.
ســاعی ادامه داد: در حال حاضــر واقعا جاي 
اسپانسرها و باشگاه هاي بزرگ در لیگ تکواندو 
خالی است؛ یکی دو سال است که شرایط بهتر 
شده اما هنوز جاي کار داریم. یک مقدار سقف 
قراردادها بهتر شــده و حداقل ورزشکارهاي 
المپیکی رقم خوبی دریافــت می کنند. فکر 
می کنم با توجه به عملکرد خیلی خوب تکواندو 
در المپیک، باشگاه ها باید ترغیب شوند و وارد 

این رشته شوند.
براي نخستین بار؛

حضور بانوان وزنه بردار 
در بازي هاي پاراآسیایی

رییس انجمن پاراوزنه برداري از حضور بانوان 
وزنه برداري براي نخســتین بار در بازیهاي 
پاراآسیایی جوانان در تاشکند خبر داد و گفت: 
تلاش بر این اســت که نفرات بیشتري را به 
این بازي ها اعزام کنیم تــا برترین ها را براي 
بازي هاي پاراآسیایی ناگویا ژاپن شناســایی 
کنیم. بابک محمدي در گفت وگو با ایســنا، 
اظهار کرد: بــا توجه به این که ســال آینده 
بازي هــاي پاراآسیایی 2025 تاشــکند در 
رده ســنی جوانان را پیــش رو داریم قبل از 
اعزام به پارالمپیک پاریــس اردوهاي خود را 
با حضور 15 وزنه بردار دختر و 31 پســر آغاز 
کردیم و همچنین بعد از برگزاري جشــنواره 
اســتعدادیابی، 9 وزنه بــردار دختر و 20 نفر 
پسر در رده سنی زیر 20 سال را به اردو دعوت 
کردیم تا آن ها را براي بازي هاي پاراآسیایی 
جوانان تاشــکند آماده کنیم. البتــه در رده 
سنی بزرگســالان نیز اردوهاي آمادگی خود 
را در بخش زنان با حضور 18 نفر آغاز کردیم 
تا بتوانیم در رقابت هاي آینده از حضور بانوان 

وزنه بردار نیز برخوردار شویم.

قرعه کشی لیگ برتر والیبال 
زنان انجام شد

قرعه کشی لیگ برتر زنان صبح دیروز برگزار 
شــد و 9 تیم حاضر در این مسابقات حریفان 
خود را شناختند. به گزارش ورزش سه، جلسه 
قرعه کشی بیست وچهارمین دوره مسابقات 
والیبال قهرمانی باشــگاه هاي برتر زنان ایران 
صبح دیروز (دوشــنبه 14 آبان ماه) با حضور 
سیدمیلاد تقوي رئیــس فدراسیون والیبال، 
امیرحسیــن منظمی سرپرســت دبیرکلی، 
محمدحسن خوشدل سرپرست کمیته داوران، 
علی حسین مصطفوي نیا سرپرســت کمیته 
فرهنگی، هاجــر نجــاتی زاده و لیلی توکلی 

اعضاي کمیته فنی سازمان لیگ برگزار شد.
سیدمیلاد تقوي در ابتداي این جلسه ضمن 
ابراز خرسندي از حضور 9 تیم در لیگ برتر 
زنان 1403 گفت: تیــم داري در لیگ برتر 
زنان باتوجه به این که بسیار کمتر مورد توجه 
قرار می گیرد به نوعی مســئولیت اجتماعی 
اســت. بارها گفتم که وظیفه مــا کمک به 
این حوزه است و البته نقش دخالتی نداریم 
بلکه ســایه حمایتی خواهیم داشــت. زنان 
باید فرصت هاي بیشتري داشــته باشند تا 
توانمندي هایشــان را نشان دهند. نگاهمان 
به لیگ زنان توسعه اي است و به دنبال رشد 

والیبال زنان هستیم.
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پاسخ منفی علی دایی
به پیشنهاد سپاهان

مدیران باشــگاه ســپاهان در ادامــه مذاکرات با 
گزینه هاي داخــلی براي جانشیــنی مورایس به 
سراغ علی دایی رفتند که پیگیري هاي طرفداري 
نشــان می دهد در همان ابتداي مذاکرات با پاسخ 
منفی او به بن بست رسیدند تا پروژه حضور آقاي 
گل ســابق فوتبال جهان روي نیمکت زردپوشان 
به پایان برسد. نزدیکان شهریار فوتبال ایران اعلام 
کردند در حال حاضر کاپیتان سابق تیم ملی فوتبال 
هیچ علاقه اي به بازگشت به مربی گري ندارد و حتی 
ممکن است براي همیشه بخواهد خارج از این گود 

پرحاشیه باقی بماند

صاعقه جان یک فوتبالیست را 
در پرو گرفت

 در جریان دیدار یکشــنبه شــب تیم هاي فوتبال 
یوونتود بلاویستا و فامیلیا چوکا در لیگ باشگاهی 
پرو، اتفــاقی دلخــراش رخ داد و صاعقه جان یک 
بازیکن 39 ساله را در زمین بازي گرفت.   بر اساس 
گزارش رسانه هاي محلی، خوســه هوگو دلاکروز 
مزا مدافع پرویی بلافاصله بــر اثر اصابت صاعقه در 
جریان این دیدار جان خود را از دست داد و دست کم 
یک نفر نیز به طور جدي مجروح شده است. طبق 
گزارش هاي منتشرشده در رسانه هایی پرویی؛ خوان 
چوکا دروازه بان و هم تیمی 40 ساله این بازیکن نیز 

در وضعیت وخیمی با سوختگی شدید قرار دارد.

رانندگان فرمول یک زیر باران 
شدید سائوپائولو

مکس فرشتاپن در جایزه بزرگ ســائوپائولوي 
برزیــل، بیســت ویکمین رقابت فصــل 2024

مسابقه هاي فرمول یک، توانســت زودتر از سایر 
رانندگان از خط پایان بگذرد. قهرمان جهان به این 
ترتیب براي نخستین بار از ژوئن گذشته توانست 
در یک دور از این رقابت ها به قهرمانی برسد. جایزه 
بزرگ برزیل بدون تردید تا مدت ها در یاد رانندگان 
حاضر در آن و همچنین تماشــاگرانش خواهد 
ماند. بخش هایی از کورس رانندگان را در زیر باران 

سیل آساي سائوپائولو تماشا کنید:

ملی پوش هندبال ایران:

رافائل سطح بالایی دارد
یونس آثاري گفت: با رافائل ارتباط گرفته ایم؛ او 
از نظر روانشناسی و علم و دانش در سطح بالایی 
است.به گزارش ایســنا، یونس آثاري ملی پوش 
هندبال ایران در مورد پیگیري تمرینات تیم ملی 
با حضور رافائل گفت: تمریناتمان به خوبی پیش 
می رود. رافائل مربی با علم و دانشی است. اردوهاي 

اول است، جلو می رویم تا ببینیم چطور می شود. 
او افــزود: با رافائــل ارتباط گرفته ایــم. او از نظر 
روانشناسی و علم و دانش در سطح بالایی است. 

امیدوارم بتوانیم نتیجه خوبی بگیریم .
آثاري در مورد جوان گرایی در تیم ملی گفت: تیم 
ملی پوســت اندازي  کرده و ترکیبی از نوجوانان، 
جوانان و تیم امید است. او در مورد دیدار تدارکاتی 
با عراق گفت: عراق از تیم هاي خوب آسیا و یکی از 

قدرت هاست. می تواند اردوي خوبی باشد. 

استعفا در فدراسیون 
دوچرخه سواري

نایب رئیس فدراسیون دوچرخه سواري از سمت خود 
استعفا داد. به گزارش ورزش سه و به نقل از تسنیم، 
موسوي نایب رئیس فدراسیون دوچرخه سواري از 
سمت خود استعفا داد. وي به دلیل حضور در مناصب 
دولتی استعفاي خود را به فدراسیون ارائه کرده است.
موسوي در آخرین مجمع عمومی فدراسیون خرداد 
ماه ســال جاري با اکثریت آرا به عنوان نایب رئیس 

انتخاب شده بود.

ادعاي جنجالی:

شاید مسی به بارسلونا برگردد!
لیونل مــسی، ســتاره آرژانتینی، پــس از پایان 
قراردادش با اینترمیامی فرصت بازگشت به بارسلونا 
را خواهد داشت. به گزارش ورزش سه، مسی پس 
از پایان مهلت قراردادش با باشگاه پاري سن ژرمن 
تصمیم گرفت فوتبال اروپا را ترك کند و راهی لیگ 
آمریکا شــد تا پیراهن اینترمیامی را به تن کند و 
تجربه جدیدي در دوران فوتبالش به دست آورد 
که تا به حال هم برایش موفقیت آمیز بوده است. 
قرارداد این ستاره آرژانتینی با این باشگاه در تاریخ 
31 دسامبر 2025 به پایان می رسد و او در آن زمان 
39 ساله خواهد بود. مسی پس از آن می تواند میامی 
را ترك کند و گل دیجیتال مدعی شده است که این 
احتمال وجود دارد که او بخواهد به عنوان بازیکن 
آزاد راهی بارسلونا شود تا در بهترین شرایط براي 
آخرین حضورش در رقابت هاي جام جهانی 2026

آماده شود. منابع نزدیک به باشگاه بارسلونا مدعی 
شده اند که خوان لاپورتا به عنوان رئیس این باشگاه 
از چنین ایده اي بسیار اســتقبال می کنند و مایل 
است که بار دیگر با این بازیکن همکاري کند، به 
خصوص که آنها در شرایط خوبی از یکدیگر جدا 
نشدند. مسی محصول آکادمی باشگاه بارسلونا است 
و در فاصله سال هاي 2004 تا 2021 با پیراهن این 
تیم در زمین حضور داشت. او مجموعا 778 بازي 
براي بارسا انجام داد و موفق شد در طول این مدت 
672 گل به ثمر برساند و 303 پاس گل ارسال کند.

اخبار روز
روزهاي جایگاه سومی ایران در اسکواش غرب آسیاسردار در کنار 31 اسم بزرگ: مسی هایی که لئو نشدند

در یکی دو دهه گذشته چندین پدیده در گوشه و کنار دنیا با لیونل  مسی مقایسه شدند و سردار آزمون یکی از آنها بود.   به گزارش 
ورزش سه، بعد از سالها درخشش استثنایی لیونل مسی  در دنیاي فوتبال شکی باقی نمانده بود که او یکی از بزرگترین بازیکنانی 
 خواهد بود که در تاریخ این ورزش پا به عرصه گذاشته اســت.   مسی بعد از گذشت مدت کوتاهی از شروع درخشش با پیراهن 
 بارسلونا آنقدر مشهور شد که فوتبال دوستانه و رسانه ها براي مقایسه  پدیده ها از متر و معیار مسی استفاده می کردند. این مختص 
به  کشور او آرژانتین یا حتی ایالت کاتالونیا و آکادمی مشهور بارسا نبود.  در گوشه و کنار دنیا هر زمان که یک فوتبالیست نوجوان 
یا جوان  ناگهان می درخشید و چشم ها را به خود خیره می کرد از او با یک  عنوان یاد می شد: مسی جدید. در این سالها بارها و بارها 

با این تیترها روبرو شده ایم: مسی جدید  ظهور کرد، جانشین مسی چشم ها را خیره کرد.

در پایان رقابت هاي اسکواش تیمی غرب آسیا که در عراق در حال برگزاري است، تیم اسکواش ایران با برتري برابر فلسطین و عمان در جایگاه سوم 
این مسابقات قرار گرفت.به گزارش ایسنا، رقابت هاي اسکواش قهرمانی غرب آسیا در عراق در حال برگزاري است. تیم ایران در آخرین بازي خود 
موفق به شکست تیم هاي فلسطین و عمان شد.تیم ایران پس از پیروزي برابر یمن و عراق و شکست مقابل کویت دو بازي دیگر برابر فلسطین و عمان 
برگزار کرد که در بازي نخست فلسطین و در بازي دوم عمان را با نتیجه سه بر صفر شکست داد. این رقابت ها با حضور شش تیم برگزار شد که در 
پایان کویت اول شد و تیم هاي عراق و ایران در جایگاه دوم و سوم ایستادند. همچنین در مسابقات اسکواش انفرادي قهرمانی غرب آسیا نیز از بین 
چهار ورزشکار اعزامی به این مسابقات تنها سپهر اعتمادپور براي نخستین بار موفق به کسب مدال طلا در این رقابت ها شد. تیم ملی اسکواش ایران با 
ترکیب سمیع االله قاصدآبادي، محمد چنگانیان، پویا شفیعی فر و سپهر اعتمادپور و به مربیگري محسن غلام نژاد جاوید در این مسابقات حضور داشت.

تیم بسکتبال کلیولند کاوالیرز آمار درخشان فصلی 
را که در آن قهرمان NBA شد، بار دیگر تکرار کرد.

به گزارش ایسنا، تیم بسکتبال کلیولند کاوالیرز که 
روزگاري لبران جیمز، اسطوره بسکتبال جهان و فوق 
ستاره فعلی تیم لیکرز را در ترکیب داشت، براي اولین 
بار پس از فصل 2016 و در روزهاي بعد از جیمز موفق 
شده است هفت بازي آغازینش در NBA را با پیروزي 
پشت سر بگذارد. کلیولند سال 2016 با درخشش 
لبران جیمز موفق شده بود عنوان قهرمانی NBA را به 
دست آورد و پس از آن هیچگاه به این عنوان نرسید. 
آنها در همان فصل نیز هفت بــازي ابتدایی خود در 
لیگ بسکتبال حرفه اي آمریکا را با پیروزي پشت سر 
گذاشــته بودند که در فصل جاري نیز به این رکورد 
دست یافتند. کاوالیرز در فصل جاري به ترتیب مقابل 
تیم هاي تورنتو رپترز، دیترویت پیستونز، واشنگتن 
ویزاردز، نیویورك نیکز، لس آنجلس لیکرز، اورلاندو 
مجیک و میلواکی باکس به پیروزي دست یافته است. 
از نکات قابل توجه که در این روند رو به رشد کاوالیرز 
می توان به آن اشــاره کرد، پیروزي این تیم مقابل 
لس آنجلس لیکرز، تیم فعلی لبران جیمز، اسطوره 

سابق کاوالیرز است.

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: اگر VAR چینی 
وارد کنیم می توانیم در لیگ یک و لیگ دو هم این 
سیستم را داشته باشیم. به گزارش ایسنا، مهدي 
تاج، رئیس فدراسیون فوتبال درباره مجمع هیات 
فوتبال استان اصفهان و در پاسخ به این سوال که 
آیا در 4 سال گذشته هیات استان اصفهان عملکرد 
خوبی داشته یا خیر؟ اظهار کرد: در فوتبال هر اتفاقی 
می افتد و ممکن است بهترین تیم هم نتیجه نگیرد. 
ارزیابی من در مجمع مثبت بود و مجمع راي خوبی 
داد و انتظاراتم را ارائه دادم. باید به فکر تیم فوتسال 
و فوتبال ساحلی باشیم و همچنین انتظار دارم در 
اصفهان موضوع ورود هواداران خانم به ورزشگاه ها 
حل شود. در دوره گذشته موفق به انجام این کار 
نبودیم و بانوان یکی دو بازي توانستند به ورزشگاه ها 
بروند و هیات فوتبال باید بــه کمک فدراسیون و 
اســتاندار اصفهان این موضوع را حل کند. مساله 
ورزشگاه نقش جهان و فولادشهر هم بسیار مهم 
است و باید نواقصش برطرف شــود. او ادامه داد: 
مساله دوم ساختمان هیات استان اصفهان است 
و باید ساختمان خود را بسازند. اصفهان دو تیم در 
لیگ برتر دارد و 5 درصد قراردادها را دارد و باید در 

ساختمان براي خود باشند. 

جاي خالی محمد رهبري 
در شمشیربازي سابر 

تیم ملی شــمشیربازي ســابر ایران یکی از نفرات 
تاثیرگذار خود را دیگر ندارد و خلاء نبود این بازیکن 
ممکن اســت تا مدت ها احساس شــود. تیم ملی 
شمشیربازي ســابر ایران در آســتانه اعزام به جام 
جهانی الجزایر با یک تغییر بزرگ روبرو شد. محمد 
رهبري از دنیاي قهرمــانی خداحافظی کرد و قرار 
اســت از این پس به عنوان مربی تیم ملی فعالیت 
کند. اولین تمرین ملی پوشــان با رهبري هم انجام 
شد. رهبري در حالی خداحافظی کرد که او و علی 
پاکدامن به عنوان نفــرات اول و دوم تیم ملی تاثیر 
زیادي در گرفتن نتیجه داشــتند و محمد رهبري 
از بازوهاي اصــلی تیم ملی بود. بــا توجه به فاصله 
پشــتوانه ها با بازیکنان اصلی تیم ملی نگرانی هایی 
براي جاي خالی او در تیم مــلی وجود دارد. به نظر 
می رســد تا مدتی خلاء نبود رهبري احساس شود 
چون شمشیربازي سابر ایران در این سال ها نتوانسته 
پشتوانه خوبی در حد و اندازه نفرات اول و دوم تیم 
ملی بســازد تا در زمان خداحافظی این بازیکنان، 
بتوان آنهــا را جایگزین کرد. رهبــري البته انگیزه 
زیادي در بحث مربیگــري دارد و در همان ابتداي 
کار از پشتوانه ســازي و جوان گرایی صحبت کرد و 
اگر بتواند در این مسیر قدم هاي محکمی بردارد و 
در آینده شاهد رشد بازیکنان جوان تر باشیم، اتفاق 
بزرگی براي اسلحه سابر رخ داده است. پشتوانه سازي 
اصلی ترین نیاز شمشیربازي سابر است و این اسلحه با 
توجه به شرایط حال حاضر هیچ چاره اي جز ساختن 

بازیکنی که در حد و اندازه تیم ملی باشد، ندارد.

جادوگر نیستم عصایم را به زمین 
بزنم تا مشکلات حل شود

سرمربی تیم ملی هندبال ایران در نخستین نشست 
خبري خود حاضر شــد.به گزارش ایســنا، رافائل 
گیخوسا کاستیو سرمربی اسپانیایی تیم ملی هندبال 
ایران در  نشست خبري گفت: خوشحالم که در جمع 
شما هستم و خوشحالم که تعداد زیادي از خبرنگاران 
را در کنار هندبال می بینم. حضور شــما در کنار ما 
مهم است و بازگشتم به ایران و کار با تیم ملی ایران 
برایم مهم است. سعی می کنم بهترین خودم باشم 
تا به هدفمان برسیم. سرمربی تیم ملی در مورد دیدار 
تدارکاتی با عراق بیان کرد: برایم مهم بود ابتدا اردویی 
داشته باشیم تا بیشتر با بازیکنان آشنا شوم و مهمترین 
مساله تست تیم خودمان است. براي این منظور مهم 
است که تمرین کنیم و عملکرد بازیکنانمان را ببینیم. 
در این زمان خیلی نیازي به آنالیز حریفمان نیست. 
هدف اصلی ما این است که در مورد بازیکنان خودمان 
اطلاعات کسب کنیم. از طرفی براي ما خیلی خوب 
است که تیم عراق را تســت کنیم که می توانیم در 
آینده بازي دوستانه بیشتري با آنها داشته باشیم یا در 

مسابقات آینده مقابل آنها چگونه کار کنیم.
او در مورد بازگشت به ایران گفت: خیلی خوشحالم 
هندبال در ایران پیشــرفت خوبی داشته است. در 
حال حاضر همه کســانی که در فدراسیون هندبال 
کار می کنند هدفشان پیشــرفت است و این باعث 
خوشحالی من اســت. به تمام مربیان ایران تبریک 
می گویم چون وقتی ســطح آنهــا را می بینم حس 
می کنم سطح هندبال ایران در این 10 سال پیشرفت 

خوبی داشته است.

هندبالشمشیر بازيفدراسیون فوتبالبسکتبال

منهاي فوتبال

مورایس ، نباید اینطوري 
استعفا می داد !

سرمربی سابق سپاهان و ذوب آهن؛

شکل عجیبی ژوزه مورایس و محمد 
ربیعی سرمربیان دو تیم سپاهان و 
ذوب آهن پــس از پایان هفته دهم 
استعفا دادند. البته دو مربی با شرایط 
متفاوتی این تصمیم مهم را اتخاذ 
کردند؛ سپاهان با کسب 20 امتیاز 
از 9 مســابقه صدرنشین مسابقات 
به شــمار می آید و ذوب آهن با 10
امتیاز از 20 مســابقه رتبه یازدهم 
جدول رده بندي را به خود اختصاص 
داده اســت. در این شرایط محمد 
ربیعی در نشســت خبري پس از 
شکســت مقابل چادرملو در یزد از 
سمت خود کناره گیري کرد و ژوزه 
مورایس هم پس از پیروزي یک بر 
صفر مقابل آلومینیــوم تصمیم به 
خداحافظی گرفت. به همین بهانه 
با منصور ابراهیم زاده پیشکســوت 
فوتبال اصفهان که خاطرات بسیار 
خوشی با دو تیم سپاهان و ذوب آهن 
دارد و دو مرتبه با این دو تیم حضور 
در فینال آسیا را تجربــه کرده،  او 
که چند هفته  گذشــته را در ایران 
سپري کرده و قرار است طی 2-3
روز آینده بار دیگر به امریکا برگردد 

اظهار داشت ؛

دعوت باشگاه 
تاکنون از نزدیک با مورایس 
صحبت نکــرده بودم. البته ســال 
گذشته در سالگرد تاسیس باشگاه 
سپاهان ایشان را دیده بودم و امسال 
هم به دعوت باشگاه ســپاهان به 
تمرین تیم رفتم. شانس هم بود که 
با روز مربی هماهنگ بود تا پیش از 
اینکه از ایران بروم، در این مراســم 
حضور پیدا کنم. البته زمان کوتاهی 
آنجا بودم و چند دقیقه اي نشستیم 

و رفتیم.

تعجب از استعفا 
نه. اصلا به این موضوع فکر 
نمی کردم. برایم عجیب بود که بعد 
از بازي چه اتفاقاتی افتاده که منجر 
به این تصمیم شده اســت. باید از 

خودشان پرسید.

شرایط سپاهان 
ســپاهان بعــد از آقــاي 
قلعه نــویی و محــرم نویدکیــا به 
سمت و ســویی رفت که با جذب 
بازیکنان خوب دو مرتبه تا آستانه 
قهرمانی هــم رفت، امــا اتفاقاتی 
که چه در بحث هــاي اداري و چه 
سازمان دفاعی تیمی رخ داد، باعث 

شــد قهرمانی را از دســت بدهند. 
امسال هم با اینکه بازیکنان زیادي 
جدا شدند و بازیکنان دیگري جذب 
شدند، به جز بازي هاي آسیایی که 
به نظرم تفکرات آسیایی نداشتند، 
شرایط خوب بود. به هر حال در آسیا 
باید آسیایی فکر کرد. باید بدانید در 
خانه حریف چطور بازي کنید. باید 
بدانید کجا حمله کنید و کجا دفاع 
کنید. همیشه نمی توان یکسان بازي 
کرد. همه این ها بایــد با هم اتفاق 
بیفتد و مجموع این شرایط سبب 
شد در بازي هاي آسیایی سپاهان 

نتواند نتایج خوبی کسب کند.

جدایی ،ضرر یا سود 
هم می تواند بــه ضرر تیم 
باشــد و هم به نفــع. از این جهت 
می تواند به سود تیم باشد که مربی 
جدید بیاید و انگیزه هاي جدید را در 
بازیکنان ایجاد کند. به هر حال وقتی 
یک مدت زیــادي بازیکنان ثبات 
نداشته باشــند و ندانند در ترکیب 
هستند یا نیستند، ممکن است از 
نظر روحی به هم بریزند. البته ممکن 
است به ضرر ســپاهان هم بشود، 
چون مربی جدید نیز نیاز به شناخت 
دارد. همین حالا مربی اســتقلال 

دو بازي برگزار کرده و دو شکست 
داشته اســت. حالا آقاي آلمیدا به 
عنوان سرمربی جدید انتخاب شده 
است؛ جوان تر هستند و ممکن است 
انگیزه هاي جدیدي ایجاد کنند. باید 
دید چه تغییراتی ایجاد می شــود، 
که البته در حال حاضر قابل درك 

نیست.

ساختار مشکل دفاعی 
چیزي که در حضور کوتاهم 
در تمرین ســپاهان متوجه شدم 
اینکه باید بچه هاي تیم شــاداب تر 
باشــند. ضمن اینکه همه در ایران 
می گوینــد بهترین دفــاع حمله 
کردن اســت. اما اعتقادم این است 
که بهترین دفاع، دفاع خوب است 
و بهترین حمله هــم حمله خوب 
اســت. هر کدام جدا است، اما یک 
نقطه مشــترك دارنــد و آن هم 
انتقال از حمله به دفاع و از دفاع به 
حمله اســت و هر تیمی بهتر عمل 
کند، موفق خواهد بود. حالا وقتی 
عملکرد سپاهان را مرور می کنیم، 
بیشــتر حملاتی کــه روي دروازه 
این تیم ایجاد شده، زمانی بوده که 
خودشان صاحب توپ بوده اند. در 
واقع ساختار سازمان دفاعی آن ها 

نتوانسته این مشکل را حل کند.

حمایت مدیران 
ببینیــد مربیگــري در 
استقلال، پرســپولیس و سپاهان 
شــرایط ویژه و خاصی دارد که به 
دلیل حضــور هواداران اســت. در 
درجه اول مدیریت باشــگاه وقتی 
یک مربی، چه ایرانی و چه خارجی 
را انتخاب می کند، باید صددرصد 
در همه زمینه ها حمایت کند. باید 
تمام قدرتی که به مــربی خارجی 
می دهــد، به مــربی ایــرانی هم 
بدهد. تمام امکانــاتی که به مربی 
خارجی می دهد، به مــربی ایرانی 
هم بدهــد. یادم می آیــد وقتی در 
سپاهان دســتیار بوناچیچ بودم و 
به فینال آسیا و جام باشــگاه هاي 
جهان رفتیــم، دروازه بان اصلی ما 
آرمناك پطروسیان بود که شرایط 
فوق العــاده اي داشــت. گلــر دوم 
مسعود همامی بود و محمد سواري 
هم دروازه بان سوم. در این شرایط 
به جایی رسیدیم که آقاي بوناچیچ 
هم آرمناك را بیرون گذاشت و هم 
آقاي همامی را مقابل پرسپولیس 
که در آزادي 4 بر یک برنده شدیم و 

همین طور در آسیا «محمد سواري» 
بازي کرد. هیچ چیزي تغییري نکرد. 
مدیران حمایت کردند؛ در صورتی 
که اگر یک مربی ایــرانی آرمناك 
را بیرون می گذاشــت، اورا اخراج 
می کردند. زمان آقاي کی روش هم 
رحمتی و عقیلی را بیرون گذاشتند 

و حمایت شد.
می خواهم بگویم در این شــرایط 
اعتماد بسیار مهم اســت و اگر یک 
مربی بادانش ایرانی انتخاب می شود، 
اگر تمــام امکانــات را در اختیار او 
بگذارند، می تواند تاثیرگذار باشد. 
می توانند حتی دســتیاران خوب 
خــارجی بیاورند. مثــل کاري که 
یحیی گل محمدي انجام می دهد. اما 
موضوع دیگري هم هست. تیم هایی 
مثل ســپاهان و حتی ذوب آهن به 
مربیانی نیاز دارند کــه با فرهنگ 
هواداري، فرهنگ باشگاه و روحیه 

بازیکنان آشنایی داشته باشد.

محرم اسطوره است 
محرم یکی از اسطوره هاي 
سپاهان است و هواداران او را خیلی 
دوســت دارند. این ها امتیاز است. 
محرم همچنین در کوران مسابقات 
بوده است. باز باید به او اعتماد شود 
و به نظرم یکی از کســانی است که 
می تواند تاثیرگذار باشد. البته خیلی 
مهم است که محرم چه دستیارانی 
را انتخاب می کند، چون در دوره هاي 
قبلی مشکلاتی در این زمینه داشت 
و در مس هم همین شرایط برایش 

تکرار شد.

هوادران 
سال اول مورایس عملکرد 
خوبی داشــت و هواداران هم از او 
حمایت کردند. هوادار در سپاهان 
فقط پیروزي می خواهد و شکست 
را قبول نمی  کند. در این شــرایط 
برخی ها هم هســتند کــه آتش را 
بیشتر گرم می کنند و شعارهاي تند 
می دهند. اســتقلال و پرسپولیس 
هم همینطور هستند. هواداران این 

تیم ها دوست دارند تیم شان ببرد.

حق به هوداران 
نه. یک مواقعی بــه آن ها 
حق می دهم و یک جاهایی نه. آن 
جایی حــق می دهم که در ســرما 
و گرما تیم را حمایــت می کنند و 
تمام امکانات هم مهیا اســت و در 
این شــرایط آن ها از تیم دور نگه 

داشته می شوند. گاهی اگر هواداران 
اطلاعات بیشــتري از تیم داشته 
باشند، حمایت بیشتري می کنند. 
اما مواقعی هم حق نمی دهم و باید 
صبورانه عمل کنند. مــن اصلا از 
شعارهاي تند خوشم نمی آید. هر 
مربی زحمت می کشد. ما الان واقعا 
نمی دانیم مورایس در آخرین بازي 
چرا محمد کریمی، برایــان دابو و 
سیاوش یزدانی را سکونشین کرده 
بود و اطلاعی نداریــم و در نتیجه 
نمی توانیم قضاوت درستی درباره 

تصمیمات او داشته باشیم.

استعفا در راهرو ؟!
نه. حق نمی دهم، چون اگر 
می خواست اســتعفا بدهد باید به 
جلسه اي با مدیران باشگاه می رفت 
و به آن هــا اطلاع می داد که دیگر 
قصدي بــراي ادامــه دادن ندارد و 
به نشســت خبري می رفــت و به 
رســانه ها نیز این موضوع را اطلاع 
می داد. مربی قراردادش را در باشگاه 
می بندد، فکر می کنید باید در راهرو 
اســتعفا بدهد؟! این هــا چیزهایی 
هستند که شاید روال باشد، اما من 

نمی پسندم.

مشکل ذوب آهن 
شما ببینید فقط ذوب آهن 
نیســت که هفته هاي اخیر نتایج 
خوبی کسب نکرده. خیلی تیم هاي 
دیگــر هــم نتیجــه نگرفته اند و 
باخته اند. با این حال هنوز مربیان 
آن ها تغییر نکرده است. ذوب آهن 
فوتبال خوبی انجــام می دهد، اما 
مشکلات را به نظرم در جاهاي دیگر 
باید پیدا کرد؛ چه  در بعد اقتصادي و 
چه در بعد اجتماعی. بعد اقتصادي 
که به باشــگاه برمی گردد و درباره 
بعد اجتماعی هم ذوب  آهن در حال 
حاضر فقط 2 تیــم دارد. یک تیم 
بسکتبال و یک تیم فوتبال. این ها 
تاثیرات اجتمــاعی و انرژي منفی 
به همراه دارد. اعتقادم این اســت 
در گذشــته که ما موفق می  شدیم، 
انرژي مثبت از ســوي خانواده ها، 
تیم ها، همه پرسنل و همه هواداران 
به تیم هاي مختلف باشگاه منتقل 
می شد. الان چند تیم طی سال هاي 
اخیر منحل شده اند و این یعنی چند 
خانواده ممکن است از نظر اقتصادي 
و اجتماعی زیر فشــار قرار گرفته 
باشند. این ها نکاتی است که به طور 

ویژه باید به آن ها توجه کرد.
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